
 

 

 

RO.0002.13.2024 

Rada Miejska w Wolborzu 

 

Protokół 

IX Sesja Rady Miejskiej w Wolborzu  w dniu 28 listopada 2024 

Obrady rozpoczęto 28 listopada 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 09:55 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Arkadiusz Bąbol 

2. Dorota Bedyniak-Walaszczyk 

3. Joanna Biniek 

4. Krzysztof Czapla 

5. Barbara Dziubałtowska 

6. Marek Gajda 

7. Łukasz Jagiełło 

8. Bogumiła Jagodzińska 

9. Anita Kiszczak 

10. Zbigniew Klewin 

11. Bogdan Pytel 

12. Bronisław Rożek 

13. Janusz Swarbuła 

14. Paweł Swarbuła 

15. Gabriel Zaremba 

  

 Ponadto w posiedzeniu uczestniczyły następujące osoby: 

1. Andrzej Jaros – Burmistrz Wolborza 

2. Dymitr Jędryka – Zastępca Burmistrza Wolborza  

3. Izabela Midera – Skarbnik Gminy   

4. Elżbieta Bijoch – Sekretarz Gminy  

5. Grzegorz Adamczyk – dyrektor SP w Wolborzu 

6. Anna Drozdowska – dyrektor SP w Goleszach Dużych 

7. Wiesława Gralińska - dyrektor SP w Komornikach  

8. Ewa Wąchała - dyrektor przedszkola samorządowego w Wolborzu  

9. Marzena Kusideł – Kierownik MOPS 



 

10. Magdalena Wnukiewicz – dyrektor MBP  

11. Krzysztof Dziubałtowski – Prezes KOM-WOL 

12. Ryszard Jaśkowski – Sołtys Sołectwa Lubiaszów 

13. Lech Sońta – Sołtys Sołectwa Proszenie 

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin poddał pod głosowanie protokół z VIII Sesji Rady 

Miejskiej w Wolborzu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z VIII sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Sekretarz Gminy Elżbieta  Bijoch – zwróciła się z wnioskiem  o zdjęcie z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla 

podmiotów prowadzących  żłobki i kluby dziecięce na terenie gminy Wolbórz.  

  

W związku z powyższym w Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin poddał pod głosowaniem 

wniosek w sprawie zmiany porządku obrad  

Głosowano w sprawie: 

zmiany porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 



 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

  

3. Sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym:  

 a) Przewodniczącego Rady Miejskiej; 

 5 listopada - udział w przesłuchaniach do Przeglądu Piosenki Patriotycznej w Szkole Podstawowej 

w Wolborzu. W konkursie wzięło udział 150 młodych osób z 19 szkół i placówek oświatowych 

powiatu piotrkowskiego; 

6 listopada - udział wraz z radnymi i sołtysami gminy Wolbórz oraz pracownikami Urzędu 

miejskiego wyjazd do Warszawy, spotkanie  z parlamentarzystami na terenie Sejmu RP, na 

zaproszenie posła Grzegorza Lorka. Zwiedzanie Zamku Królewskiego; 

7 listopada – udział w uroczystej akademii z okazji Odzyskania Niepodległości, którą przygotowali 

uczniowie Szkoły Podstawowej w Goleszach Dużych; 

8 listopada - udział w uroczystej akademii z okazji Odzyskania Niepodległości, którą przygotowali 

uczniowie Szkoły Podstawowej w Wolborzu; 

11 listopada - udział w gminnych uroczystościach  z okazji Odzyskania Niepodległości w 

Wolborzu, złożono kwiaty pod pomnikiem Marszałka Józefa Piłsudskiego.  

14 listopada – udział w uroczystości ślubowania klas I w Szkole Podstawowej w Goleszach 

Dużych;  

16 listopada - udział w tradycyjnej Pierzawce i Saganku, organizatorem imprezy było KGW w 

Komornikach; 

17 listopada - udział w jubileuszu 120 lat i koncercie Chóru Parafialnego Cantate Deo w Wolborzu. 

Okolicznościową plakietę otrzymał dyrygent chóru Dariusz Łęczycki; 

22 listopada – wraz z  Burmistrzem wręczał puchary w Mistrzostwach Okręgu Łódzkiego w Piłce 

Siatkowej o Puchar Dyrektora Okręgowego Służby Więziennej w Łodzi. Mistrzostwa odbyły się 

w hali sportowej Szkoły Podstawowej w Wolborzu; 

23 listopada - udział w jubileuszu 70-lecia powstania Liceum Pedagogicznego w Wolborzu. 

Spotkanie było okazją do odsłonięcia okolicznościowej tablicy na murze Szkoły, ZSCKU im. 

Andrzeja Frycza Modrzewskiego.  

24 listopada - udział w koncercie finałowym II Festiwalu Artystycznego "Spełniaj marzenia" im. 

Waldemara Goszcza. Gościem specjalnym festiwalu w Wolborzu był Czesław Mozil.  

25 listopada – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia,  



 

26 listopada – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego;  

27 listopada – udział w posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu; 

W każdą środę miesiąca dyżur w Urzędzie Miejskim w Wolborzu.  

 

 b) Burmistrza Wolborza. 

5 listopada - udział w przesłuchaniach do Przeglądu Piosenki Patriotycznej w Szkole Podstawowej 

w Wolborzu. W konkursie wzięło udział 150 młodych osób z 19 szkół i placówek oświatowych 

powiatu piotrkowskiego; 

6 listopada - udział wraz z radnymi i sołtysami gminy Wolbórz wyjazd do Warszawy, spotkanie                

z parlamentarzystami na terenie Sejmu RP, na zaproszenie posła Grzegorza Lorka. Zwiedzanie 

Zamku Królewskiego; 

7 listopada – comiesięczna narada z Sołtysami Gminy Wolbórz; 

8 listopada - udział w uroczystej akademii z okazji Odzyskania Niepodległości, którą przygotowali 

uczniowie Szkoły Podstawowej w Wolborzu; 

11 listopada - udział wraz z organizacjami i stowarzyszeniami w uroczystościach z okazji 

Odzyskania Niepodległości w Wolborzu. Po złożeniu kwiatów odprawiona została Msza Święta za 

Ojczyznę oraz koncert podsumowujący Konkurs Pieśni Patriotycznej przygotowany przez Szkołę 

Podstawową w Wolborzu; 

14 listopada – udział w uroczystości ślubowania klas I w Szkole Podstawowej w Goleszach 

Dużych;  

16 listopada - udział w III Powiatowym Forum Przedsiębiorców, które odbyło się we 

Włodzimierzowie z udziałem firm z terenu Gminy Wolbórz; udział w tradycyjnej Pierzawce i 

Saganku, które odbyły się w Komornikach; 

17 listopada - udział w jubileuszu 120 lat i koncercie Chóru Parafialnego Cantate Deo w Wolborzu. 

Okolicznościową plakietę otrzymał dyrygent chóru Dariusz Łęczycki; 

20 listopada - Burmistrz Wolborza otrzymał informację od Zarządu Województwa Łódzkiego o 

przyznaniu blisko 17 mln dotacji na Centrum Św. Mikołaja w Wolborzu „Innowacyjna prezentacja 

dziedzictwa kulturowego w wolborskiej Parafii pw. Św. Mikołaja Biskupa” to projekt, który 

otrzymał dofinansowanie z budżetu województwa łódzkiego; 

21 listopada – spotkanie z pracownikami socjalnymi Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wolborzu z okazji Dnia Pracownika Socjalnego; udział w Wlanym Zebraniu  Gminnej Spółki 

Wodnej, podczas którego na kolejna kadencję na prezesa wybrano radnego Pawła Swarbułę; 



 

22 listopada – Burmistrz Wolborza wręczał puchary w Mistrzostwach Okręgu Łódzkiego w Piłce 

Siatkowej o Puchar Dyrektora Okręgowego Służby Więziennej w Łodzi. Mistrzostwa odbyły się 

w hali sportowej Szkoły Podstawowej w Wolborzu; 

23 listopada - udział w jubileuszu 70-lecia powstania Liceum Pedagogicznego w Wolborzu. 

Spotkanie było okazją do odsłonięcia okolicznościowej tablicy na murze Szkoły, ZSCKU im. 

Andrzeja Frycza Modrzewskiego. Tablice ufundował radny Bronisław Rożek. 

24 listopada - udział w koncercie finałowym II Festiwalu Artystycznego "Spełniaj marzenia" im. 

Waldemara Goszcza. Gościem specjalnym festiwalu w Wolborzu był Czesław Mozil. Dawid 

Ogłoza zdobywcą Grand Prix, nagrody Burmistrza Wolborza. 

25 listopada – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia,  

26 listopada – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego;  

27 listopada – udział w posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu; 

Burmistrz zaprosił na Jarmark  Św. Mikołaja, który odbędzie się 6 grudnia na placu Jagiełły 

podczas którego nastąpi uroczyste odpalenie lampek na miejskiej choince; 

 

4. Podjęcie uchwał: 

 a) w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji; 

Zastępca Burmistrza Dymitr Jędryka - poinformował, iż  obszar degradowany i obszar 

rewitalizacji był dokładnie omówiony na poszczególnych komisjach. Dzięki temu możemy 

przystąpić do uchwalenia planu rewitalizacji.  

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji; 

Wyniki głosowania 



 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała nr IX/74/2024 

  

 b) w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Wolbórz na lata 2024-2034 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza  - poinformował, iż zakończono konsultacje społeczne  

oraz wszelkie  uzgodnienia w poprzedniej uchwale wyznaczono obszar zdegradowany oraz obszar 

rewitalizacji wobec czego można przystąpić do sporządzenia gminnego programu rewitalizacji. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Wolbórz na 

lata 2024-2034 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała nr IX/75/2024 



 

  

 c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług  w 

zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na terenie 

Gminy Wolbórz; 

Zastępca Burmistrza Dymitr Jędryka -  poinformował, iż Gmina Wolbórz organizuje transport 

na 4 liniach. Uchwała dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie 

usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego.  

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług  w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy 

Wolbórz; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała nr IX/76/2024 

 d) o zmianie w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wolbórz na lata 2022-2025; 

Kierownik MOPS Marzena Kusideł – poinformowała, iż w Gminnym Programie Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wolbórz 

na lata 2022-2025 następuje aktualizacja planowanych nakładów finansowych, w dziale 8 

programu planowane na rok 2024 łączne nakłady finansowe będą wynosić 418 210 zł ponadto 

w dziale 8 dodaje się punkt 1a gdzie planowane nakłady na rok 2025 wynoszą 350 000 zł. 



 

 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia oraz Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu 

uchwały.   

Przewodniczący Komisji Oświaty Marek Gajda – przedstawił pozytywną opinię Komisji  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie: 

o zmianie w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wolbórz na lata 2022-2025; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała nr IX/77/2024 

 e) w sprawie przyjęcia "Rocznego programu współpracy Gminy Wolbórz z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025"; 

Skarbnik Gminy Izabela  Midera – poinformowała, iż jak co roku Rada Miejska zobowiązana 

jest  do podjęcia uchwały w sprawie programu współpraca gminy z organizacjami pozarządowymi. 

Program dotyczy realizacji następujących zadań publicznych - wspierania i upowszechnianie 

kultury fizycznej ratownictwa i ochrony ludności działalności na rzecz dzieci i młodzieży, w tym 

wypoczynek dzieci i młodzieży, kultura, sztuka ochrona dóbr kultury i dziedzictwa narodowego, 

turystyka i krajoznawstwo. Wysokość środków przeznaczonych na ten cel to 265 000 zł. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia oraz Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu 

uchwały.   

Przewodniczący Komisji Oświaty Marek Gajda – przedstawił pozytywną opinię Komisji  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  



 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia "Rocznego programu współpracy Gminy Wolbórz z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025"; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała nr IX/78/2024 

 f) w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów 

prowadzących żłobki i kluby dziecięce na terenie gminy Wolbórz; (punkt zdjęto z porządku 

obrad) 

 g) w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej skutków ubocznych szczepionki przeciw HPV; 

Sekretarz Gminy Elżbieta  Bijoch – poinformowała, iż w miesiącu wrześniu do Rady Miejskiej 

w Wolborzu wpłynęła petycja dotycząca rozpowszechniania informacji dotyczących skutków 

ubocznych szczepionki przeciwko HPV. Petycja została zamieszczona w Biuletynie Informacji 

Publicznej, następnie skierowana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja szczegółowo 

przeanalizowała treść petycji. stwierdziła, że wnioski zawarte nie zasługują na uwzględnienie, 

Rada Miejska nie jest organem właściwym do rozpowszechniania takich informacji dotyczących 

szkodliwości szczepionki ze względu na brak posiadanej wiedzy medycznej. Wprawdzie do zadań 

własnych gminy należy realizacja zadań z zakresu ochrony zdrowia jednak nie jest jej kompetencja.  

 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Krzysztof Czapla – przedstawił 

pozytywną opinię Komisji.  

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej skutków ubocznych szczepionki przeciw HPV; 

Wyniki głosowania 



 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała nr IX/79/2024  

 h) w sprawie diet i zasad zwrotu kosztów podróży dla radnych Rady Miejskiej w Wolborzu; 

Sekretarz Gminy Elżbieta  Bijoch – poinformowała, iż przygotowany projekt uchwały zawiera 

propozycję podniesienia dotychczas obowiązujących stawek diet dla radnych o 13%. Dieta 

przewodniczącego pozostaje na dotychczasowym poziomie. 

 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu 

uchwały.   

Przewodniczący Komisji Oświaty Marek Gajda – przedstawił pozytywną opinię Komisji  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie: 

w sprawie diet i zasad zwrotu kosztów podróży dla radnych Rady Miejskiej w Wolborzu; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała nr IX/80/2024 

  

 



 

 i) w sprawie ustalenia zasad na jakich przysługują diety sołtysom sołectw gminy Wolbórz; 

Sekretarz Gminy Elżbieta  Bijoch – poinformowała, iż przygotowany projekt uchwały zawiera 

propozycję podwyżki diet dla sołtysów od 1 stycznia również o 13% 

 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu 

uchwały.   

Przewodniczący Komisji Oświaty Marek Gajda – przedstawił pozytywną opinię Komisji  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ustalenia zasad na jakich przysługują diety sołtysom sołectw gminy Wolbórz; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

Uchwała nr IX/81/2024 

 j) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolbórz na lata 2024-2033; 

Skarbnik Gminy Izabela  Midera – poinformowała, iż podstawą zmian przyjętych  wartości 

wieloletniej prognozy finansowej są zmiany wprowadzone w budżecie gminy Wolbórz 

zarządzeniem burmistrza Wolborza i uchwałą Rady Miejskiej Wolborzu.  W związku z tym 

dochody budżetu zwiększają się o kwotę 1 439 236,91 złotych i wynoszą po zmianach 74 287 

674,23 złote . Z czego dochody bieżące zwiększono o 660 490,91 złotych i wynoszą 60 554 131,12 

złotych . Jeśli chodzi o dochody majątkowe zwiększono je o kwotę 778 746,00 złotych i po 

zmianach wynoszą 13 733 543,11 . Wydatki zwiększono o 739 236,91 zł i w związku z tym 

wynoszą 76 301 851,06 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono o kwotę 879 836,91 zł, i po 

zmianach to kwota 57 543 612,97 zł. Natomiast zmniejszono  wydatki majątkowe o kwotę 140 600 

złotych i wynoszą 18 758 238,09 złotych . Wobec czego zmniejszono wynik budżetu o 700 tysięcy 

zł i wynosi on obecnie 2 014 176,83 zł . Ponadto zmniejszono przychody budżetu o 700 tysięcy do 



 

wysokości 4 786 540,51zł, dzięki temu zmniejszono  kwotę długu o 700 tysięcy do wysokości 21 

562 461,00 zł . Różnica między dochodami i wydatkami bieżącymi zmniejszyła się o 219 346  

złotych do wysokości 3 010 518,15 zł. Wskaźnik planowanej spłaty rat i odsetek został bez zmian 

w wysokości 8,14 % dopuszczalny wskaźnik wynosi  19,23%.  
 

 W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolbórz na lata 2024-2033; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

 k) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wolbórz na rok 2024. 

Skarbnik Gminy Izabela  Midera – poinformowała, iż zgodnie z załącznikiem nr 1 dochody 

budżetu w ramach dochodów budżetowych zwiększono o 850 124 zł, z czego 52 733 zł na 

sfinansowanie wypłaty bonu energetycznego, 18 642 zł na realizację dodatkowych zadań 

oświatowych w ramach Funduszu Pomocy Ukrainie i 778 tys. zł otrzymano w ramach programu 

Olimpia na budowę zadaszeń w Komornikach i Proszeniu. Zmieniono również dochody własne 

gminy zwiększono o  800 zł pozostałe dzierżawy, 2900 dzierżawę użytkowaną rolniczo, 2500 na 

odpłatność za energię, wodę i gaz, 700 zł na czynsz mieszkaniowy bez umowy, zdjęto 12 tysięcy 

opłaty planistycznej, dołożono 1000 zł na opłatę miejscową, zdjęto  15 800 z opłaty za zezwolenie 

na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym, natomiast dołożono 22 tysiące na opłatę 

za wydawanie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Zdjęto 4000 z opłaty za zawarcie 

związku małżeńskiego. Dołożono 16 złotych na koszty komornicze od przyłączy kanalizacyjnych 

i 10 złotych na zwrot kosztów postępowania administracyjnego i 2000 odsetek od nieterminowych 

płatności od opłat za odpady komunalne. W wydatkach budżetowych wprowadzono 13 900 zł na 

zadanie odpłatne przejęcie odcinka sieci wod-kan na terenie gminy Wolbórz. Wprowadzono nowe 

zadanie budowa sieci wodociągowej łączącej miejscowość Bogusławice z Żywocinem w kwocie 

36 tys. Zdjęto zadanie budowa separatora lamelowego na kanalizacji deszczowej w Wolborzu w 



 

kwocie 86 tysięcy złotych. Przesunięto środki z funduszu sołeckiego 700 złotych z zakupu usług 

telefonicznych. W dziale oświata i wychowanie na szkoły podstawowe wprowadzono 18 642 złote 

w związku z pomocą obywatelom  Ukrainy. Wprowadzono nowe zadanie rozbudowa budynku 

Szkoły Podstawowej w Goleszach za 5000 złotych. Dołożono 1000 złotych dotacji na pokrycie 

kosztów pobytu w oddziale przedszkolnym w Szkole Podstawowej w Proszeniu. Wprowadzono 

6000 zł na zwrot kosztów pobytu dzieci w oddziałach przedszkolnych na terenie innych gmin, 

gmina Moszczenica. Wprowadzono 21 000 zł dotacja dla niepublicznego przedszkola w Wolborzu, 

domowe przedszkole i 21 500 zł na dotację dla stowarzyszenia na rzecz Szkoły Podstawowej w 

Proszeniu. W dziale ochrona zdrowia przesunięto 600 złotych w Gminnym Programie 

Przeciwdziałania Narkomanii, dołożono 6200 zł w Gminnym Programie Profilaktyki Rozwoju 

Problemów Alkoholowych i przesunięto 2030 zł w zadaniu placówka wsparcia dziennego dla 

dzieci i młodzieży. W dziale pomoc społeczna wprowadzono finansowanie wypłaty bonu 

energetycznego oraz kosztów obsługi tego zadania. W dziale gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska wprowadzono 45 000 zł do dopłaty dla odbiorców usług odprowadzania ścieków, 

wprowadzono 5 272 złote za opłaty za usługi wodne. Dołożono do zadania budowa kanalizacji 

sanitarnej na terenie gminy Wolbórz 20 500 złotych. Zdjęto130 tysięcy z budowy kanalizacji 

sanitarnych wraz z wodociągiem na terenie gminy Wolbórz. Natomiast wprowadzono 130 tysięcy 

na wydatki związane z gospodarowaniem odpadami komunalnymi. Zdjęto 5 tysięcy z dotacji na 

wymianę źródeł ciepła. Zdjęto 20 tysięcy z usuwania odpadów z miejsc do tego nieprzeznaczonych 

i dołożono 3 500 zł na monitoring środowiskowy składowiska odpadów stałych. W dziale Kultura 

i Dziedzictwo Narodowe przesunięto 700 złotych na zakup materiałów do utrzymania Domu 

Ludowego w Swolszewicach Dużych w ramach Funduszu Sołeckiego i również w ramach 

Funduszu Sołeckiego Sołectwa Wolbórz zdjęto 3200 złotych z pobudzenia aktywności 

obywatelskiej w Wolborzu i te środki zostały przesunięte na zakup tablicy informacyjnej w kwocie 

2600 złotych i na zakup strojów sportowych w kwocie 600 złotych. Ponadto wprowadzono 5 

tysięcy na utrzymanie stadionu miejskiego w Wolborzu. W załączniku zestawienia przychodów i 

rozchodów zmniejszono kredyt na sfinansowanie deficytu budżetu o 700 tysięcy złotych. 

 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu 

uchwały.   

Przewodniczący Komisji Oświaty Marek Gajda – przedstawił pozytywną opinię Komisji  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Wolbórz na rok 2024. 



 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew 

Klewin, Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

  

5. Informacje, komunikaty i sprawy różne. 

 Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zaprosił radnych i sołtysów do udziału w wspólnej 

Wigilii , która odbędzie się 13 grudnia o godz. 13.00 w Białym Dworku.  

6. Interpelacje i zapytania radnych.  

7. Przewodniczący zamknął IX Sesje Rady Miejskiej.  

  

Przewodniczący 

Rada Miejska w Wolborzu 

Zbigniew Klewin  

  

Przygotował: Alina Banaszczyk 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
Szczegółowy przebieg obrad znajduje się na stronie Portal Mieszkańca pod adresem: 

www.wolborz.esesja.pl/posiedzenia 

 

https://wolborz.esesja.pl/transmisja/60628/ixasesjaaradyamiejskiejaa28alistopadaa2024.htm 

 

http://www.wolborz.esesja.pl/posiedzenia
https://wolborz.esesja.pl/transmisja/60628/ixasesjaaradyamiejskiejaa28alistopadaa2024.htm

